
Sprawozdanie z debaty szkolnej 
 

29 listopada 2016, odbyła się w naszej szkole debata, podczas której przedstawiciele 
Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców oraz Rady Samorządu Uczniowskiego poszukiwali rozwiązania 
problemu dotyczącego życia szkoły, którym jest BRAK MIEJCA DLA UCZNIÓW, W KTÓRYM MOGLIBY 
ZJEŚĆ PSIŁEK (drugie śniadanie) ORAZ UMOŻLIWIENIE UCZNIOM DOSTĘPU DO CIEPŁYCH NAPOJÓW. 
O konieczności zastanowienia się nad przedstawionym problemem i wypracowania jego rozwiązań 
zdecydowali uczniowie naszego Gimnazjum, którzy od października 2016 debatowali wspólnie 
z klasami nad problemami, które z uczniowskiego punktu widzenia powinny zostać rozwiązane. 
Pełna lista obejmowała 21 zagadnień. Temat finalnej debaty został wybrany po konsultacjach 
z przedstawicielami klas i dyrekcją szkoły. 

Przebieg debaty: 

1. Wspólne ustalenie zasad. 
2. Przedstawienie uczestnikom problemu oraz krótkie przybliżenie tematu ; 
3. Objaśnienie zasad debaty stolikowej ,,Word Cafe” i podział na grupy; 
4. Wybór moderatorów grup - finalnie powstały 4 grupy: przedstawiciele klas pierwszych, 

przedstawiciele klas drugich, przedstawiciele klas trzecich oraz reprezentanci 
Rady Pedagogicznej i Rady Rodziców; 

5. Podział tematu debaty na 4 podtematy (po jednym dla każdego stolika): BHP oraz lokalizacja 
miejsc, w których uczniowie będą mieli możliwość spożywania posiłków, jak umożliwić 
uczniom dostęp do ciepłych napojów oraz zasady utrzymanie porządku w wyznaczonych 
miejscach . 

6. Dyskusja nad każdym z podtematów i spisanie pomysłów na ich rozwiązanie. 
7. Przedstawienie przez moderatorów opracowanych rozwiązań, argumenty za i przeciw 

do każdego z przedstawionych pomysłów. 
8. Wspólny wybór jednego rozwiązania do każdego podtematu na drodze głosowania . 
9. Podsumowanie wybranych propozycji i złożenie postanowień w jedną, spójną całość . 

Ostateczne decyzje debatujących to: 

a) Stołówka szkolna będzie otwarta dla uczniów w czasie przerwy śniadaniowej (9:35 – 9:50). 
b) Przedstawiciele Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców oraz Rady Samorządu Uczniowskiego 

wspólnie opracują regulamin działania stołówki podczas przerwy śniadaniowej 
oraz korzystania z tzw. Małej kawiarni. 

c) Przy  głównym sklepiku szkolnym stanie automat z gorącymi napojami. 
d) We wnękach korytarzowych przy salach 88 - 95 oraz 110 - 116 staną stoły i krzesła, 

co umożliwi wygodne spożywanie posiłków przez uczniów. 

Prezydium Samorządu Uczniowskiego zrealizowała cykl debat problemowych w ramach szkolenia 
prowadzonego przez WCIES i Fundację Civis Polonus "Wspieranie samorządności uczniowskiej 
w warszawskich szkołach". Uważamy, że debata przebiegła zgodnie z założeniami, a podjęte decyzje 
są korzystne dla wszystkich podmiotów naszej szkoły. Chociaż dyskusja była momentami burzliwa 
i nie obeszło się bez spierania na argumenty, to udało się nam wspólnie wypracować rozwiązania, 
które są satysfakcjonujące dla każdej ze stron.  

Obecnie pracujemy nad możliwościami wdrożenia w naszej szkole postanowień z debaty. 
Już w styczniu 2017 wejdziemy w etap ich realizacji. Mamy nadzieję jeszcze przed feriami zimowymi 
wcielić ustalenia w życie.  
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